

THE CORPORATION OF THE TOWN OF HEARST

Minutes of the special meeting of Council held on March 29, 2016 at 6:00 p.m. in the Municipal Council Chambers at the Town Hall, 925 Alexandra Street, Hearst, Ontario.

Present:	Acting Mayor	Gérard Proulx
	Councillor	André Rhéaume
	Councillor	Daniel Lemaire
	Councillor	Conrad Morin
	Councillor	Claude Gagnon
	Councillor	Raymond Vermette
Absent:	Mayor	Roger Sigouin (health)
Staff:	CAO	Yves Morrissette
	Treasurer	Manon Higgins
	Clerk	Janine Lecours
	Administrator	Monique Lafrance
	Director of Planning	Janice Newsome
	Fire Chief	Marc Dufresne
	Director of Engineering Services	Luc Léonard
	Director of Parks and Recreation	Guy Losier
	Director of Child Care Services	Pascale Tanguay

1. ADOPTION OF THE ORDER OF BUSINESS

Resolution No. 92-16

Proposed by: Councillor André Rhéaume
Seconded by: Councillor Raymond Vermette

BE IT RESOLVED that Council hereby waives the rules of procedures and that this special meeting of Council be hereby opened at 6:00 p.m. to to hear the presentation from heads of department on the preliminary 2016 municipal budget.

CARRIED

Mrs. Higgins explains the increases in the Operational budgets which include an increase in salaries, in electricity costs including the reduction of the Ontario Municipal Partnership Fund and the cancellation of grants for the hiring of students.

The Treasurer goes on to explain the surplus amounts available to undertake capital projects. Each department head takes turn in explaining the proposed expenditures for their department.

A thorough review of the draft capital budget is done and members of Council proceed with cutbacks and deferment of certain projects.

In the end, an amount of \$20,000 remains to be cut to balance the budget. However, numbers for pending files remain to be finalized.

ADJOURNMENT

Resolution No. 93-16

Proposed by: Councillor André Rhéaume
Seconded by: Councillor Conrad Morin

BE IT RESOLVED that this special meeting of Council held on March 29, 2016 be adjourned at 9:12 p.m.

CARRIED

Acting Mayor

Clerk

Le présent document compte 2 pages

LA CORPORATION DE LA VILLE DE HEARST

Procès-verbal de la réunion extraordinaire du Conseil tenue le 29 mars 2016 à 18h00 en la salle du Conseil de l'Hôtel de ville, située au 925, rue Alexandra, Hearst, Ontario.

Présents:	Maire suppléant	Gérard Proulx
	Conseiller	André Rhéaume
	Conseiller	Daniel Lemaire
	Conseiller	Conrad Morin
	Conseiller	Claude Gagnon
	Conseiller	Raymond Vermette
Absent :	Maire	Roger Sigouin (santé)
Personnel:	AEC	Yves Morrissette
	Trésorière	Manon Higgins
	Administrateur	Monique Lafrance
	Greffier	Janine Lecours
	Directrice de l'aménagement	Janice Newsome
	Chef pompier	Marc Dufresne
	Directeur des services d'ingénierie	Luc Léonard
	Directeur des parcs et loisirs	Guy Losier
	Directrice des services de garde	Pascale Tanguay

1. ADOPTION DE L'ORDRE DU JOUR

Résolution no. 92-16

Proposée par : Conseiller André Rhéaume
Appuyée par : Conseiller Raymond Vermette

QU'IL SOIT RÉSOLU que le Conseil interrompe les règles de procédures et que cette réunion extraordinaire du Conseil soit maintenant ouverte à 18h00 afin d'entendre la présentation des chefs de département du budget municipal 2016 préliminaire.

ADOPTÉE

Mme Higgins explique les augmentations du budget d'exploitation qui inclut les augmentations salariales, les coûts d'électricité et la réduction du Fonds de partenariat avec les municipalités de l'Ontario ainsi que l'annulation de la subvention pour l'embauche d'étudiants.

Elle poursuit en expliquant les montants en surplus disponibles pour entreprendre des projets en capital. Chaque chef de département explique à tour de rôle les dépenses proposées pour leur département.

Une revue complète de l'ébauche du budget est effectuée et les membres du conseil procèdent aux coupures et reports de certains projets.

En conclusion, un montant de 20 000\$ demeure à être coupé afin d'équilibrer le budget. Toutefois, les montants pour certains dossiers en cours ne sont pas encore finalisés.

FERMETURE DE LA SÉANCE

Résolution no. 93-16

Proposée par : Conseiller André Rhéaume
Appuyée par : Conseiller Conrad Morin

QU'IL SOIT RÉSOLU que cette réunion extraordinaire du Conseil tenue le 29 mars 2016 soit maintenant levée à 21h12 .

ADOPTÉE

Maire suppléant

Greffier